

EEX publishes preliminary 2026 auction and sale calendar for the German national emissions trading system

The European Energy Exchange (EEX), in coordination with the German Emissions Trading Authority (DEHSt) at the German Environment Agency (UBA), has published the preliminary 2026 calendar of German national emissions trading system certificates (nEZ / nEHS certificates) with the year identifier 2026.

nEHS certificates will be auctioned on EEX for the first time this year. Auctions will take place for two hours each Monday, from 1:00 PM to 3:00 PM CE(S)T. The first auction is scheduled for 6 July 2026 (subject to approvals by the relevant regulatory authorities), and the last auction for the year is planned for 2 November 2026. A price corridor of €55 to €65 will apply to these auctions.

The total auction volume for 2026 as listed in the auction and sales calendar is based on a preliminary and non-binding estimate of 195 million nEHS certificates. The final total auction volume will be published by the DEHSt by 30 April 2026. Following this publication, EEX will update the volumes in the auction and sales calendar as soon as possible.

The published calendar includes the planned auction dates. In the event of adjustments to the auction volumes and/or dates, EEX will update and re-publish the calendar in due time.

Following the auctions, sales of nEHS certificates with the year identifier 2026 will take place on EEX between November and the beginning of December 2026 in unlimited quantities at an excess quantity price of €68/nEZ. These sales will take place on Tuesdays and Thursdays, with the first sale taking place on 3 November 2026, and the last being scheduled for 3 December 2026.

The preliminary auction and sales calendar for the German national emissions trading system for 2026 is available [here](#).

The **European Energy Exchange (EEX)** is a leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers and partners. As part of EEX Group, it serves international power, natural gas, environmental, freight and agricultural markets, and provides data, reporting and registry services. EEX is an enabler of the energy transition and decarbonisation, advancing renewables integration through dedicated products and services, including those related to guarantees of origin. More information: www.eex.com

CONTACT
EEX Public Relations
T +49 341 2156-300
presse@eex.com

More information:
www.eex.com
www.eex-group.com

EEX veröffentlicht vorläufigen Veräußerungskalender für das nationale Emissionshandelssystem im Jahr 2026

Die EEX hat in Abstimmung mit der Deutschen Emissionshandelsstelle (DEHSt) im Umweltbundesamt (UBA) den Zeitplan für die Veräußerung von nEHS-Zertifikaten (nEZ) mit der Jahreskennung 2026 im Jahr 2026 veröffentlicht.

In diesem Jahr werden erstmals nEHS-Zertifikate an der EEX versteigert. Die Versteigerungen werden einmal wöchentlich (montags) für jeweils zwei Stunden von 13:00 bis 15:00 Uhr stattfinden. Der erste Versteigerungstermin wird am 6. Juli 2026 stattfinden (vorbehaltlich noch ausstehender Genehmigungen seitens der zuständigen Aufsichtsbehörden), der voraussichtlich letzte Termin für das Jahr ist am 2. November 2026 geplant. Für die Versteigerung der nEHS-Zertifikate mit der Jahreskennung 2026 gilt ein Preiskorridor von 55 bis 65 Euro.

Die dem Veräußerungskalender zugrundeliegende gesamte Versteigerungsmenge für 2026 beruht auf einer vorläufigen und unverbindlichen Schätzung in Höhe von 195 Millionen nEZ. Die finale Gesamtversteigerungsmenge wird durch die DEHSt bis zum 30. April 2026 veröffentlicht. Im Anschluss wird EEX die Mengen im Kalender entsprechend aktualisieren.

Der Kalender beinhaltet die geplanten Versteigerungstermine. Im Falle einer Anpassung der Versteigerungsvolumina und/oder -termine wird die EEX den Kalender jeweils zeitnah aktualisieren und veröffentlichen.

Im Anschluss an die Versteigerungen werden an der EEX von November bis Anfang Dezember 2026 Verkäufe von nEZ mit der Jahreskennung 2026 in unbegrenzter Menge zum Überschussmengenpreis von 68 Euro/nEZ stattfinden. Diese Verkäufe werden dienstags und donnerstags stattfinden, der erste Verkaufstermin findet am 3. November 2026 statt, der letzte Termin ist am 3. Dezember 2026 geplant.

Der vorläufige Veräußerungskalender für das nationale Emissionshandelssystem im Jahr 2026 ist [hier](#) verfügbar.

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist eine führende Energiebörsse, die gemeinsam mit ihren Kunden und Partnern weltweit sichere, erfolgreiche und nachhaltige Rohstoffmärkte aufbaut. Als Teil der EEX Group bedient sie internationale Strom-, Erdgas-, Umwelt-, Fracht- und Agrarmärkte und bietet Daten-, Reporting- und Registerdienstleistungen an. Die EEX ist ein Wegbereiter der Energiewende und Dekarbonisierung und treibt die Integration erneuerbarer Energien durch spezielle Produkte und Dienstleistungen voran, beispielsweise im Zusammenhang mit Herkunftsnnachweisen. Weitere Informationen:

<https://www.eex.com/de/>

KONTAKT
EEX Public Relations
T +49 341 2156-300
presse@eex.com

Mehr Information:
www.eex.com
www.eex-group.com